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"Hem de ser els facilitadors de
la tecnologia a les empreses"

President del centre tecnològic Eurecat

Torn (Barcelon4 1951)
és un enginyer industrial
amb una llarga experièn-
cia en gestió empresa-
rial. Ara és al capdavant
de l'Eurecat, el centre
tecnològic de referència
de Catalunya, que es va
impulsar fa dos anys.
Parlem amb ell perquè
ens faci un balanç del
camí recorregut fins an,
i el que queda per fer.

. Eurecot ja té dos anys.
I l'últim any ha estat el d'integració amb més
centres tecnològics de diferents punts del terri-
tori.
Com el de Lleida.
Sí. A les petites i mitjanes empreses catalanes els
cal proximitat ila seu de Lleida, ubicada alparc
Científi c i Tecnològic Agroali menta ri de Ga rdeny,
es va engegar per afrencar diversos projectes,
partint, però, primer, des de la tecnologia agrí-
cola. La nostra tasca és lá de fer de facilitadors
de la innovació a les empreses; siné, no servim
per a res. .

QuÍns són els seus eixos bùsics?
Dos. El primer, ser especialístes en l,última mi-
lla de la tecnolqgia d'aquí a tres o quatre anys, i
saber-ho dur a la indústria. I segon, hem dhnar
creixent i, per aconseguir-ho, hem de saber on
està el coneixement.
Els lølta encard molt recorregut?
I tant! El 2016 vàrem facturar uns 40 milions
d'euros i enguany tancarem amb uns 60 milions,
però encara estem lluñy del plB que ens corres-
pondria. Al País Basc, l'ens que seria el nostre ho-
mòleg ja porta 8 anys treballant i es nota molt.
Per això, hem de generar cert benefici per rein-
vertir en laboratoris i ên dhltres instal.lacions de
recerca.

Com estan orgonítzots?
Hi ha un patronat amb 23 membres, dels quals

21 representen empre-
ses i els Qltres 2 a la Ge-
neralitat. lntentem ser
un exemple de coÈla-
boració público-privat,
però amb molta presèn-
cia privada. De fet, a les
reunions tothom sac-
seja el que pot i s'allar-
guen moltíssim, ningú
té pressa (somriu).

Quines ùrees desenvo-
Iupen?
Tres. La digital, que és
la més potent quant a

nombre d'empreses i la que més creix; la indus-
trial tradicional, que és on encara s,inverteix més
en diners, i la biotecnològica, vinculada a la in-
dústria agroalimentària ion hi ha molta recerca.
Cdtolunya és terra de pimes, però moltes ve-
uen lfuny la innovocíó. Com ho lan per convèn-
cer-los?
D'una banda, estem fent un esforç comunicatiu,
hem de saber-nos explicar i no són dos dies, cal
una clarificació del missatge i no és tant quisom,
sinó què podem fer per ells. ùaltra banda, inten-
tem visitar els que tenen interès, pqrquè no som
un país que somia amb la innovació, sinó amb
seguir pedalant per treure el cap de l,aigua. per
això, també impulsem cert tipus d,actes on es
puguin trobar empreses per analitzar les noves
tecnologies.
Expliquí'm més de I'experiència lleidatdno.
A Lleida hem incorporat el Maqcentre, espe-
cialitzat en innovació en maquinària agrícola i

equips industrials i posem recursos en col.labo-
ració amb la UdL per convertir Lleida i Catalunya
en un pol d'innovació en agricultura 4.0. També
estem desenvolupant, amb l'lRB Lleida iOXIGEN
Salud, una aplicació per controlar l'apnea delson
des del mòbil.
Déu-n'hi do!
Acabem dhterrar (somriu) i com deia abans, en-
cara ens queda molt camí per recórrer...
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